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[bookmark: N10923]
Zusammenfassung

            
Im vorliegenden Artikel wird untersucht, inwiefern der Migrationshintergrund ein unabhängiger Faktor für
               die körperliche Fitness von Kindern und Jugendlichen ist oder ob sich der beobachtete Unterschied durch
               andere Faktoren erklären lässt. An der Erhebung nahmen 3293 Primarstufen- (7,7 ± 1,2 Jahre) und
               Sekundarstufenschüler (11,5 ± 1,2 Jahre) teil. Das Untersuchungskollektiv erreichte mit einem Gesamtscore
               von 103,5 ± 6,9 eine überdurchschnittliche Leistung. Der Einfluss des Migrationshintergrunds konnte durch
               die Faktoren Sportvereinstätigkeit, eigenes TV-Gerät im Zimmer und BMI erklärt werden, wobei der BMI den
               stärksten Einfluss hatte. Aus den vorliegenden Ergebnissen lassen sich mögliche Interventions- und
               Präventionsansätze herleiten.
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Summary

            

               
Relationships of motor performance, migration background, BMI, sports participation and TV consumption
                  among children aged 6 to 14 years: A cross-sectional study with 3293 primary and secondary school
                  children
            


            
The present article investigates whether migration background is an independent contributor to physical
               fitness in children and adolescents or whether the observed differences can be explained by other
               factors. A total of 3293 primary school (7.7 ± 1.2 years) and secondary school (11.5 ± 1.2 years)
               students participated in the study. A fitness score of 103.5 ± 6.9 in the total group reflects an above
               average performance. The influence of migration background was explained by club sports membership, TV in
               room and BMI, with BMI having the strongest effect. The present results could have important implications
               for intervention and prevention approaches.
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